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گـــزارش
رئیس قوه قضائیه: 

کوچکترین دستور رهبری درباره قوه قضائیه باید عملیاتی شود
 برنامه هفتم

بدترین برنامه تاریخ برای بیمه شدگان

 
برنامه هفتم و مواد آن در دست بررسی نمايندگان 
است اينکه چه عاقبتی پيدا می كند اين برنامه، خدا 
داند و بس. اما در يــك نگاه اجمالی بايد گفت اين 
برنامه طی 35سال گذشته بدترين برنامه ضد توسعه 
اجتماعی،غير شــفاف برای بيمه شدگان، كارگران 
و بازنشسته هاســت. فقط بــرای تنوير افکارعمومی 

نگاهی گذرا داريم به برخی متون اين برنامه.
1-اينکــه وزارت دارايــی بجای ســازمان تامين 
اجتماعی حــق بيمه اخذ كند و ابتــدا اين وجوه 
به حســاب وزارت دارايی واريز شود و پس از كسر 
مبالغ مختلف، به خزانه دولت واريز شــود و سپس 
صندوق   ها بابت طلب پولشان كفش آهنی بپوشند 
و التماس و گريه كنند نت پولشان را دريافت كنند 

با كدام منطق سازگار و عقلانی است؟
2-چگونه می شــود ســازمان تاميــن اجتماعی و 
صندوق بازنشســتگی كشوری را با هم ادغام كرد؟ 
اين دو مجموعه تفاوت های اساســی با هم دارد و 
حتی يك ماده قانونی مشــترك هــم باهم ندارد! 

چگونه می شود اين دو را با هم درآميخت؟
3-ازمجموع 20صندوق بازنشســتگی در كشــور 
فقط ســازمان تامين اجتماعــی ماهيت و كاركرد 
دولتی ندارد اما بقيه صندوق ها با حجم انبوه بيمه 
شده هايشان و درآمدهايی كه دارند بعيد است كه 

طوق دولت را برگردن خود بپذيرند!
4- اينکــه صندوق هــا نبايد شــركت داری كنند 
امر صحيحی اســت ولی ابتدا بايد دارايی های اين 
صندوق ها محاسبه و شفاف شود و از حياط خلوت 
دولت هم خارج شــده آنگاه می تــوان به تصميم 

درست واصولی رسيد.
به هر حال موارد فوق گوشه كوچکی از اين برنامه 
است كه سرانجامش معلوم نيست اما قطعاً و يقيناً 

مصالح مردم در آن ديده نشده است.

 دومین کلان بیمارستان کشور 
افتتاح می شود

وزير بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی از افتتاح 
كلان بيمارستان فوق پيشرفته غدير در روز جمعه 
خبــر داد و گفت: ايــن كلان بيمارســتان 821 
تختخوابــی در روز عيد ســعيد غدير خم با حضور 

رئيس جمهور افتتاح می شود.
بهرام عين اللهی اظهار داشت: هدف از ساخت كلان 
بيمارســتان ها اين است كه مراجعه كننده مجموعه 
خدمات پزشکی و درمانی تخصصی و فوق تخصصی 
خود را توامان، به طور كامل، به آســانی و يکجا در 
دريافت كرده و به مراكز مختلف مراجعه نکند. وی 
گفت: بــا همين رويکرد در روز عيد ســعيد غدير 
خم، دومين كلان بيمارســتان كشور با نام »غدير« 
توســط رئيس جمهــور در مجتمع بيمارســتانی 
شــهدای تجريش افتتاح خواهد شــد. بيمارستان 
غدير دارای 821 تخــت، 68 تخت اورژانس و 24 
اتاق عمل اســت و همه تجهيزات مورد نياز در اين 
بيمارستان نصب و راه اندازی شده است. وی خاطر 
نشان كرد: بيمارستان غدير مجهز به پيشرفته ترين 
هلی پــورت اورژانس با قابليت ارتباط با ســازمان 
هواپيمايی كشــوری و اورژانس كشــور است كه از 
طريــق آن مصدومان در كمترين زمان با بالگرد به 

اين بيمارستان منتقل می شوند. 

خط و نشان پلیس برای اراذل و اوباش
ســخنگوی فراجا ضمن خط و نشان كشيدن برای 
اراذل و اوباش گفت: تعرض به مردم در هر محيطی 

برای پليس قابل تحمل نيست.
به گزارش مهر، ســردار ســعيد منتظــر المهدی، 
سخنگوی فراجا در صفحه شخصی خود در توئيتر 
نوشت: تعرض به مردم در هر محيطی برای پليس 
قابل حمل نيســت. براساس نوشــته وی مبارزه با 
اراذل و اوباش مطالبه ای مردمی اســت و به اجرای 
آن پايبند هســتيم. در روزهــای اخير حضور يکی 
از اراذل و اوبــاش در محل تمرين يکی از تيم های 
فوتبــال پايتخت و همچنين درگيــری اين فرد با 
تعدادی از هواداران معترض به مديرعامل اين تيم 
خبرساز شــد. اين در حالی اســت كه اين فرد به 
همراه تعدادی از نوچه های خود به ســرعت توسط 

مأموران پليس شناسايی و دستگير شد.

مشکل ضامن وام مددجویان بهزیستی 
بزودی حل می شود

رئيــس دبيرخانه اشــتغال و كارآفرينی ســازمان 
بهزيســتی كشــور از راه اندازی صنــدوق  حمايت 
از فرصت شــغلی افــراد دارای معلوليت ســازمان 

بهزيستی در سال 1402 خبرداد.
محســن ايروانی گفت: به تازگی اساسنامه صندوق  
حمايــت از فرصت شــغلی افــراد دارای معلوليت 
ســازمان بهزيســتی در كميســيون های اصلی و 
فرعی رفع اشــکال و برای اجرا ابلاغ شــده است. 
اين اساسنامه به زودی و پس از طی مراحل اداری 
اجرايی شــده و ديگر مشــکل اساسنامه ای در اين 

زمينه وجود ندارد.

نکتهسنج

رئيس قوه قضائيه برای پياده سازی تمام و كمال فرمايشات 
و ارشــادات راهبردی مقام معظــم رهبری پيرامون برخی 
مسائل مربوط به دستگاه قضا دستوراتی صادر كرد و گفت: 
تمام اهتمام ما بايد متمركز بر اين باشــد كه نکات مدنظر 
ايشان را بدون درنگ و با تعبيه سازوكارهای لازم عملياتی 

سازيم.
به گزارش مركز رسانه قوه قضائيه، حجت الاسلام محسنی 
اژه ای، ديروز در نشســت شورای عالی قوه قضائيه، با اشاره 
به در پيش بودن عيد سعيد غدير، ضمن تبريك و تهنيت 
عيدالله الاكبر و همچنين ولادت با ســعادت امام هادی)ع(، 
اظهار كرد: »نبوت« و »ولايت« و »قرآن« سه نعمت بسيار 
بزرگ و هدايتگری هســتند كه متأسفانه بشريت نتوانسته 
قدر و منزلــت والای آنها را به صورت كامل و جامع درك 
كند. رئيس دســتگاه قضا با اشاره به هتك حرمت ساحت 
مقدس قرآن كريم در ســوئد با مجوز دولت اين كشــور، 
گفت: توهين و هتك حرمتی كه نسبت به مقدسات اسلام 
در برخی كشــورها از جمله سوئد تکرار می شود و حمايت 
دولت و مســئولان اين كشــورها را در پی دارد لکه بسيار 
ننگی اســت كه بر دامن اين مدعيان آزادی و حقوق بشر 
نشســته است؛ قرآن فقط برای مســلمانان مقدس نيست 
بلکه كتاب انســانيت اســت و مخصوص همــه موحدان 
می باشد؛ ما ضمن محکوم كردن عمل زشت و قبيح صورت 
گرفته در كشور ســوئد از مسئولان اين كشور به طور جد 
مطالبه می كنيم كه فرد مجــرمِ عامل هتك حرمت قرآن 
كريم را مــورد تعقيب و مجازات قرار دهد چرا كه عمل او 
هتك حرمت انسانيت و اخلاق و مقدسات حدود 2 ميليارد 
از جمعيت مسلمانان بوده اســت؛ ضمن اينکه بايد تاكيد 
كنيم كه اين قبيل اقدامات شــنيع بــه صلح و اخلاق در 

جهان لطمه می زند.
رئيس قوه قضائيه با اشــاره به هفته »بازخوانی و افشــای 
حقوق بشــر آمريکايی« ضمن گراميداشــت ياد و خاطره 
شــهدای پرواز مســافربری شــماره 655 كه غالباً زنان و 
كــودكان بودند و در تاريخ 12 تير 1367 توســط يك ناو 
آمريکايی در خليج فارس مورد اصابت موشك قرار گرفتند، 
اظهار كرد: بايد جناياتِ متکثرِ صورت گرفته توسط آمريکا 
و برخی ديگر از كشورهای غربی،  توسط رسانه ها از جمله 
رســانه ملی و همه صاحبان تريبون به طور دقيق و شفاف 
برای مردم تبيين شــود؛ در اين راســتا معاونت بين الملل 
قوه قضائيه و ستاد حقوق بشر نيز به صورت مبسوط تر به 
تشريح و تقرير جنايات آمريکايی ها در طی ساليان متمادی 
مبادرت ورزد تا همــگان بدانند اين مدعيان دروغين، چه 
ظلم ها و جنايت هايی را در حق بشــريت و آزادی و حقوق 

زنان روا داشــته اند و حتی در راستای منافع نامشروع خود 
از استفاده از سلاح های شــيميايی و ميکروبی عليه مردم 

جوامع ديگر نيز دريغ نورزيده اند. 
وی با قدردانی وافر از فرمايشات و ارشاداتی كه مقام معظم 
رهبری در ديدارِ عده كثيری از مســئولان و كاركنان قوه 
قضائيه در ششم تير امسال داشتند، گفت: امسال با عنايتی 
كه صورت گرفت تعداد بيشــتری از همــکاران قضايی ما 
نسبت به سال های گذشته توفيق شرفياب شدن به محضر 
مقــام معظم رهبــری را پيدا كردنــد و معظم له همچون 
هميشــه نکات و ارشادات كاربردی و مقتضی را خطاب به 
مــا بيان فرمودنــد و تمام اهتمام ما بايــد متمركز بر اين 
باشــد كه نکات مدنظر ايشــان را بدون درنگ و با تعبيه 

سازوكارهای لازم عملياتی سازيم.
اژه ای بيان كرد: پس از صدور دستورات و فرامين از ناحيه 
مقام معظم رهبری در جريان جلســه تيرماه سال گذشته، 
قــرارگاه عملياتی پيگيری اجرای فرامين و سياســت های 
معظم له در قوه  قضائيه به رياست معاون اول تشکيل شد و 
اين قرارگاه جلسات منظمی را برای پيگيری اجرايی شدن 
اين فرامين و سياســت ها در بخش های مختلف دســتگاه 
قضايــی برگزار گرداند و اقدامــات مطلوبی صورت گرفت؛ 
مع  ذلــك ما در اين خصوص به همه آنچه كه بايد دســت 
می يافتيم، نرســيديم لذا بايد در اين راستا تلاش های خود 
را مضاعــف كنيم. وی تاكيد كرد: عملياتی شــدن تمامی 
دستورات رهبر معظم انقلاب در خصوص قوه قضائيه حتی 

كوچکترين آنها بايد در دستور كار باشد.
اژه ای با اشــاره به مقوله »تأمين آزادی های مشروع« كه از 
جمله مسئوليت های ذاتی و قانونی قوه قضائيه است و مورد 
تاكيــد مقام معظم رهبری نيز می باشــد، گفت: در مقوله 
تأمين آزادی های مشروع هم به لحاظ نظری و هم به لحاظ 
عملی نياز به كار و تدقيق بيشــتر است؛ لذا به پژوهشگاه 
قوه قضائيه دستور داده ام كه در يك ظرف زمانی مشخص، 
در اين قضيه اقدامات مقتضی را ترتيب دهد و اين موضوع 
در »قرارگاه عملياتی پيگيری اجرای فرامين و سياست های 

مقام معظم رهبری« نيز مورد پيگيری قرار گيرد.
رئيس دســتگاه قضا در ادامه با اشــاره به مقوله »احياء و 
ارتقای حقوق عامه« و مسئوليت های عدليه و دادستان های 
سراســر كشور در اين حوزه تصريح كرد: همانطور كه مقام 
معظــم رهبری فرمودند بايد هم نســبت به تعريف حقوق 
عامه و هم نســبت به احيای آن، اهتمام داشت؛ بحمدالله 
طی سال های اخير در اين راستا تلاش هايی صورت گرفته 
و مواردی ناظر بر اين موضوع در قوانين و دســتورالعمل ها 
گنجانده شده اما به هر ترتيب بايد بر اهتمام و تلاش خود 
پيرامون مقوله »حقوق عامه« بيفزاييم؛ بويژه آنکه يکی از 
مصاديق آشکار و روشن حقوق عامه، مبحثِ »امنيت روانی 

مردم« است كه بايد تأمين و تقويت شود.
وی در ادامه ضمن تبيين و تشريح مصاديق روشن و واضح 
تهديد امنيت روانی مردم، نظير »انتشــار يك مطلب كذب 
از سوی گروه يا دسته ای و مضطرب كردن جمعيت كثيری 

از مردم به همين واسطه«، گفت: البته همه مصاديقِ ناظر 
بر مخدوش كردن امنيت روانی مردم به اين وضوح نيست؛ 
گاهی اين قبيل مباحث پيش می آيد كه نســبت »امنيت 
روانی مــردم« و »تأمين آزادی های مشــروع« چيســت 
و چگونه اســت؟ علی ايحال اين قبيل مســائل و مباحث 
در حوزه حقــوق عامه و امنيت روانی مردم، بايد توســط 
پژوهشگاه قوه قضائيه و مســاعدت ساير بخش ها، به نحو 

دقيق مورد كنکاش و تفحص و امعان نظر قرار گيرند.  
وی در بخش ديگری از اظهاراتش اظهار كرد: مقوله »رسانه 
در قوه قضائيه« با مقوله رسانه در كل كشور متفاوت است؛ 
بايد توجه داشــت كه در كدام موارد قانون اجازه انتشــار 
محتويــات و مفاد موضوع را داده اســت و در كدام موارد 
منع قانونی وجود دارد؟ گاهی ممکن است گفته شود چرا 
وقتی فلان فرد، دستگير شده ، تصوير و اتهامات و جزئيات 
پرونده او منتشــر نمی شــود؟ به هر حال در يك مواردی 
محدوديت هــای قانونی وجود دارد؛ يا در همين زمينه بايد 
اشاره كنيم كه گفته می شود چرا قوه قضائيه پيرامون فلان 
موضــوع، خبر اول را منتشــر نکرد؟! ممکن اســت برخی 
رســانه ها بر پايه شنيده ها مطالبی را منتشر كنند؛ طبيعتاً 
رسانه قوه قضائيه نمی تواند اينگونه باشد و تا قبل از روشن 
شــدن همه ابعاد و اطراف قطعی موضــوع، نمی تواند همه 

جزئيات را منتشر كند.   
اژه ای با اشــاره به اقدامات و توليدات رسانه ای قوه قضائيه 
تصريح كرد: مركز رسانه و روابط عمومی قوه قضائيه نسبت 
به بســياری از بخش های مشــابه در دســتگاه های ديگر، 

فعال تر و پركارتر هستند و توليدات بيشتری دارند.
رئيس دستگاه قضا در ادامه با اشاره به مقوله كادرپروری در 
قوه قضائيه كه مورد تاكيد مقام معظم رهبری نيز می باشد، 
گفت: از تيرماه ســال گذشته كه رهبر معظم انقلاب بحث 
كادرپروری در دستگاه قضايی را مطرح فرمودند، ما در اين 
حوزه اقداماتــی را ترتيب داديم از جمله آنکه از طريق دو 
مرجع مختلف كه يکی از آنها »دادسرای انتظامی قضات« 
اســت اقدام به شناســايی و ارائه آموزش فشرده به بالغ بر 
2 هزار نيروی مستعد برای تصدی سمت ها و مسئوليت ها 
در دســتگاه قضايی كرده ايم. همچنيــن از طريقی غير از 
شناســايی ها و جذب و نوع گزينش های مرســوم، افرادی 
شناسايی شــده و يا در حال شناسايی هستند و قريب به 
500 نفر از آنها نيز يا مشــغول شــده اند و يا در مجرای به 

كار گرفته شدن هستند.
اژه ای در ادامــه بــار ديگر بر حُســن رفتار مســئولان و 
 كاركنان قوه قضائيه با مردم و مراجعان به دستگاه قضايی 

تاكيد كرد.

با وجود اضافه شدن امکان درخواست گذرنامه از طريق نرم افزار موبايلی "پليس 
من" اما فعلا روال كار طوريســت كه بايد حتما برای درخواست صدور و تمديد 
گذرنامه به صورت حضوری به مراكز پليس + 10 مراجعه كرد! اما چرا و چطور؟!

امکان ثبت اينترنتی درخواســت صدور و يا تمديــد گذرنامه خبری بود كه روز 
جمعه نهم تيرماه ســردار منتظرالمهدی؛ سخنگوی فراجا از آن خبر داد و اعلام 
كــرد: متقاضيان با نصب نرم افزار موبايلی "پليــس من"  می توانند كمتر از يك 

هفته گذرنامه خود را درب منزل دريافت كنند!
اما بعد از انتشــار اين خبر، اپليکيشــن "پليس من" از دســترس خارج شــد و 
امکان ورود به اين نرم افزار موبايلی وجود نداشــت البته پيامك كد ورود به اين 
اپليکيشن هم ارسال نمی شــد! البته بعد از پيگيری های تسنيم اعلام شد كه به 
دليل اســتقبال زياد مردم، نرم افزار موبايلی "پليس من" از دسترس خارج شده 
و مهندســان فراجا در حال تلاش برای رفع اشــکال آن هستند. از روز گذشته، 

اختلالات  نرم افزار "پليس من" برطرف شــد و امکان استفاده از آن در دسترس 
قرار گرفت اما نکته مهم اين اســت كه باز هم امکان ثبت درخواست گذرنامه از 
اين سامانه عملًا وجود ندارد! چراكه بايد اثر انگشت فرد متقاضی در دفاتر پليس 
+10 ثبت شــده باشد و اين يعنی برای اســتفاده از خدمات الکترونيك يا همان 

برخط باز هم نياز است كه افراد حضوری به دفاتر پليس +10 مراجعه كنند!
بنا بر اعلام برخی از مســئولان فراجا اگر در يك سال گذشته فرد برای دريافت 

هرگونــه خدمات اعم از گواهينامه، گذرنامه، ثبت درخواســت كارت ملی و ... به 
دفاتر پليس +10 مراجعه كرده باشــد، اثرانگشــت آن ثبت شده و ديگر نياز به 
مراجعه حضوری برای ثبت اثر انگشــت نيســت. يعنی اگر فردی در يك ســال 
گذشــته به پليــس +10 مراجعه نکرده باشــد، نمی تواند از خدمــات اينترنتی 
درخواســت صدور و يا تمديد گذرنامه اســتفاده كند و حــالا بايد برای تمديد 
گذرنامــه خود هم حتما حضوری مراجعه كند! با اين اوصاف، ســؤال اصلی اين 
اســت كه مگر چند درصد از متقاضيان درخواست گذرنامه در يك سال گذشته 

به پليس +10 مراجعه كرده اند؟!
ذكر اين نکته ضروری است كه مهندســان فراجا می توانستند با اتصال خدمات 
نرم افزار "پليس من" به ســامانه های ثبت احوال و ديگر ســامانه های هويتی به 
بانك اطلاعاتی اثر انگشــت تمام مردم دسترسی داشته باشند تا به معنی واقعی 

كلمه به مردم خدمات الکترونيك ارائه شود!

 درخواست گذرنامه  آنلاین شده
  اما باید به مراکز پلیس + ۱۰ 

مراجعه حضوری کنید!

دبير اجرايی كارگروه شــهربازی مهمونی 10 كيلومتری 
گفت: با توجه به پيش بينی های انجام شــده حدود يك 
ميليــون كودك در مهمونی 10 كيلومتری حضور دارند 
كه برای آنها بزرگترين شــهربازی دنيــا را احداث می 

كنيم.
حامد بزم شــاهی دبير اجرايی كارگروه شهربازی جشن 
مهمونی 10 كيلومتری در گفت وگو با مهر با اشــاره به 
اينکه جشن عيد غدير ســال گذشته با حضور كودكان 
پرشور شد؛ گفت: اســتقبال خانواده ها در سال گذشته 
بــه خاطر حضور كودكان 8 تا 15 ســال بود كه حضور 
پرشوری داشتند. بزم شــاهی با بيان اينکه برای امسال 
در نظر گرفتيم كه سراســر 10 كيلومتر مسير مهمونی 
ده كيلومتری را به شــهربازی تبديل كنيم؛ گفت: سال 
گذشــته غرفه های خاصی برای بازی كــودكان در نظر 
گرفته شــده بود اما امسال سراســر لاين وسط خيابان 
انقلاب كه لاين بی آر تی است با وسايل بازی پر شده و 

به نوعی شهربازی احداث خواهد شد.
وی با بيان اينکه وسايل بازی مختلفی را برای اين جشن 
در نظر گرفتيم؛ گفت: بيشــترين وسايل بازی كه داريم 
قلعه بادی است كه نزديك به 250 قلعه بادی در مسير 
نصب خواهد شــد. بيش از 100 اســتخر توپ خواهيم 
داشت و ترامپولين را داريم كه در سايزها و ابعاد مختلف 

به تعداد 450 دستگاه در مسير قرار داده خواهد شد.
دبيــر اجرايی كارگروه شــهربازی جشــن مهمونی 10 
كيلومتری افزود: وســايل بازی ديگری مثل اير هاكی، 
فوتبال دســتی و ساير وســايل بازی ديگری كه متنوع 

است به اين وسايل بازی اضافه خواهد شد.
بزم شــاهی با تاكيد بر اينکه اصل هدف ما و مخاطبين 
هدف ما كودكان خردســال هستند؛ گفت: وسايل بازی 
مــا همچون قلعه بادی هم برای همين قشــر كودك و 

خردسال در نظر گرفته شده است.
وی با بيــان اينکه پيش بينی می كنيــم ميزان حضور 
كودكان در اين جشــن زياد باشــد گفــت: اگر در نظر 

بگيريــم كــه 5 ميليــون نفــر در جشــن مهمونی ده 
كليومتری شــركت داشته باشند؛ 20 درصد از اين افراد 
كودك هســتند كه عدد بزرگی است و پوشش دادن و 
خدمت رسانی به اين تعداد از كودكان كار بزرگی است.

بزم شــاهی گفت: حداكثر ظرفيتی را كه می توانيم پای 
ايــن كار خواهيم آورد و اميدواريم هــر كودكی كه در 
جشــن حضور دارد بتواند از وسايل بازی استفاده كند. 
به جهت اينکه مســير طولانی است و مدت زمان جشن 
هم زياد است اميدواريم كه هر كودكی كه در اين جشن 
حضور پيدا می كند بتواند به اندازه كافی از وسايل بازی 

مدنظر خود استفاده كند.
بزم شــاهی در خصوص تأمين نيروی انسانی مورد نياز 
برای برگزاری اين جشن هم گفت: تأمين خادم از نکاتی 
اســت كه بايد به آن توجه داشته باشيم برای مثال هر 
اســتخر توپ نيازمند يك مسئول است يا قلعه بادی به 
دو نفــر نيرو نياز دارد تا كودكی آســيب نبيند. يا حفظ 
نظم برای بازی بچه ها ضروری اســت. به صورت تقريبی 
ما به پنج هزار نفر نيرو نياز داريم تا امنيت و نظم جشن 

را حفظ كنيم.
دبيــر اجرايی كارگروه شــهربازی جشــن مهمونی 10 
كيلومتــری گفت: در حال حاضر ثبت نــام خادمين را 
مخصوصــاً از بين خواهران انجــام داده ايم. افراد زيادی 
می خواهند به عنوان خادم در اين بازی ها شركت كنند 
كه اين هم از اتفاقات ديگری اســت كه در اين جشــن 

شاهد هستيم.
بزم شاهی با اشاره به بحث تأمين برق برای برگزاری اين 
جشن گفت: بيشتر اين وسايل بازی همچون قلعه بادی 
و ايرهاكی نيازمند برق اســت. تقريباً 320 نقطه هدف 
گذاری شده است تا برق آن تأمين شود و هماهنگی های 
لازم بــرای تأمين برق حداقل 320 نقطه از اين مســير 
صورت گرفته اســت. بزم شــاهی خاطرنشــان كرد: در 
طول مسير هم هدايايی مثل اسباب بازی و عروسك به 

كودكان داده خواهد شد.

برای جشن مهمونی ۱۰ کیلومتری؛

بزرگترین شهربازی دنیا ایجاد می شود
مديركل دفتر ارزيابی زيســت محيطی سازمان حفاظت 
محيط زيست گفت: هيچ مجوز زيست محيطی در هيچ 

زمانی برای پتروشيمی ميانکاله صادر نشده است.
سعيد كريمی به تشريح آخرين وضعيت پروژه پتروشيمی 
ميانکالــه پرداخت و اظهار كرد: از ابتدای ســال 1400 
گزارش ارزيابی های زيســت محيطی پروژه پتروشيمی 
ميانکاله به ســازمان حفاظت محيط زيست تحويل داده 
شــد و اين گزارش در دفتر ارزيابی های زيست محيطی 
سازمان مورد بررسی قرار گرفت و از آن پس، در چندين 

نوبت اصلاحاتی به مجری پروژه اعلام شد.
وی با اشــاره به 3 بار برگزاری كميته ارزيابی زيســت 
محيطی صرف نظــر از كميته های فنی برای اين پروژه، 
گفــت: در نهايت اتفاقی كه افتاد اين بود كه ســازمان 
حفاظت محيط زيســت موافقتی با اجــرای اين پروژه 
نداشــت و آنچه در خصوص صدور چنين مجوزی ادعا 
می شــود، كذب اســت. مديركل دفتر ارزيابی زيســت 
محيطی ســازمان حفاظت محيط زيست با بيان اينکه 
مجوز بايد امضا، هولوگرام و مهر برجســته داشته باشد، 
تصريــح كرد: اصلًا چنين مجوزی كــه اين ويژگی ها را 
داشــته باشــد، وجود ندارد و اگر كسی ادعايی مبنی بر 
صدور مجوز زيست محيطی برای اين پروژه دارد، آن را 
منتشر كند. وی تصريح كرد: چند روز قبل، گزارش هايی 
دريافت كرديم مبنی بر اينکه عمليات اجرايی اين پروژه 
در حال آغاز اســت و مجری اقدام به فنس كشــی در 
اطراف محوطه پروژه كرده است. حتی برخی گزارش ها 

حاكی از شروع عمليات بتن ريزی بود.
مديركل دفتر ارزيابی زيســت محيطی سازمان حفاظت 
محيط زيســت، ادامه داد: ما با مديركل حفاظت محيط 
زيست استان مازندران مکاتبه و اعلام كرديم اين پروژه 
مجــوز ارزيابی زيســت محيطی ندارد و شــما اقدامات 

حقوقی لازم را برای توقف آن انجام دهيد.
وی افــزود: پس از مکاتبه اداره كل اســتان مازندران با 
مجری پــروژه مبنی بر لزوم توقف كار و عدم ترتيب اثر 

به آن، مکاتبه با نهادهای ذيربط برای پيگيری حقوقی از 
سوی اداره شهرستان و سپس اداره كل استان انجام شد.

مديركل دفتر ارزيابی زيســت محيطی سازمان حفاظت 
محيط زيست، خاطرنشان كرد: آنچه كه مبنای مخالفت 
سازمان حفاظت محيط زيست با اجرای پروژه پتروشيمی 
در منطقه ميانکاله است، حســاس بودن اين منطقه از 
نظر اكوسيستمی و زيست محيطی است چراكه آنجا هم 

پناهگاه حيات وحش وجود دارد و هم تالاب.
وی تصريح كرد: بند ششــم سياســت های ابلاغی مقام 
معظم رهبــری در حوزه محيط زيســت تاكيد می كند 
كه بهره برداری از ســرزمين می بايســت بر اساس توان 
اكولوژيــك آن منطقه باشــد. تــوان اكولوژيك منطقه 
ميانکاله برای توســعه كشــاورزی و گردشــگری و اين 
دست از كاربری ها مناسب اســت نه احداث صنايع آن 

هم صنعت سنگينی مثل پتروشيمی.
كريمی يادآور شــد: برنامه آمايش ســرزمين استان هم 
چنين پروژه ای را برای آن منطقه مطرح نکرده اســت. 
بنابراين اين توسعه با ســند آمايش سرزمين استان در 
تضاد اســت. ضمــن اينکه اين پروژه بــا طرح مديريت 

يکپارچه سواحل نيز در تضاد قرار دارد.
مديركل دفتر ارزيابی زيســت محيطی سازمان حفاظت 
محيط زيســت، درباره زمين واگذار شــده برای احداث 
پــروژه نيز گفت: ســازمان امور اراضــی زمينی را برای 
احداث پروژه در اختيار ســرمايه گذار قرار داد اما پس 
از آنکه مجوز زيست محيطی برای اين پروژه صادر نشد 

آنها هم به دنبال اين بودند كه زمين را باز پس گيرند.
كريمی با اشــاره به اين ادعا كه با احداث پتروشــيمی، 
300 شغل در منطقه ايجاد می شود، تصريح كرد: اجرای 
پروژه های ديگر از قبيل گردشگری می تواند اشتغالزايی 
به مراتب بيشــتری داشته باشــد. ضمن اينکه احداث 
پروژه پتروشيمی با توجه به اينکه محصول آن قرار است 
با خط لوله به دامغان منتقل شود، توجيه اقتصادی هم 

برای منطقه ندارد.

مدیرکل دفتر ارزیابی زیست محیطی سازمان حفاظت محیط زیست:

مجوز زیست محیطی برای پتروشیمی میانکاله صادر نشده 
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